
 

Uchwała Nr XXVIII/ 509/13 
 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

z dnia 25 lutego 2013r. 

 

w sprawie  stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie  
przedłużenia działania  specjalnych  stref ekonomicznych w Polsce. 
 
 
  Na podstawie  § 101 Statutu Województwa Świętokrzyskiego uchwala  
się co następuje: 
 
 

§ 1 
 

Przyjmuje się stanowisko w sprawie    przedłużenia działania  Specjalnych Stref 
Ekonomicznych w Polsce jak w załączniku do uchwały. 
 

§ 2 
Stanowisko otrzymują: 
 
1.Prezes Rady Ministrów 
2.Minister Finansów 
3.Minister Gospodarki 
4.Parlamentarzyści Województwa Świętokrzyskiego 
5.Marszałkowie Województw. 

 
§ 3 

 
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa. 
 

§ 4 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
 

Przewodniczący Sejmiku 
 
 

 
                                                                                                             Tadeusz Kowalczyk 

 
 
 
 
 

 



Załącznik do  uchwały Nr XXVIII/509/13 
 Sejmiku  Województwa Świętokrzyskiego z dnia 25 lutego 2013r. 

 
 

Stanowisko 

Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego  z  dnia  25  lutego  2013r. w  sprawie      przedłużenia 

działania  specjalnych stref ekonomicznych w Polsce. 

 

Sejmik Województwa Świętokrzyskiego podkreślając rolę specjalnych stref ekonomicznych  

w rozwoju gospodarczym regionów i całego kraju postuluje przedłużenie ich funkcjonowania . 

Uzasadnienie 

Popularność  Specjalnych Stref Ekonomicznych w Polsce polega na prostocie i efektywności 
narzędzia, jakim jest zwolnienie podatkowe dla przedsiębiorców.  Tam gdzie funkcjonują 
strefy występuje większy poziom inwestycji, jest mniejsze bezrobocie i większy poziom PKB 
na mieszkańca niż w regionach w których  stref nie ma . Dostępne dane pozwalają ocenić, że 
zwolnienie podatkowe w SSE jest  efektywną formą pomocy, gdyż przeciętny poziom 
wsparcia dla przedsiębiorstw w SSE wynosi ok. 12% wartości poniesionych nakładów 
inwestycyjnych. Innymi słowy, każda złotówka zwolnienia podatkowego zaowocowała ponad 
8 PLN zainwestowanymi przez inwestorów w SSE. Również z punktu widzenia 
oddziaływania na budżet państwa i samorządów, zwolnienie w SSE  stanowi efektywne 
narzędzie. Jeśli porównać utracone dochody budżetu państwa z tytułu ulgi podatkowej w SSE 
z wpływami budżetowymi od przedsiębiorców strefowych wynikającymi jedynie 
 z zatrudnienia pracowników strefowych, to okazuje się, że już od 2004 r. 
 w  związku z ciągłym przyrostem liczby pracowników wpływy zaczęły przekraczać utracone 
korzyści.   Przeprowadzone   badanie ankietowe wśród inwestorów strefowych,  dają jasny 
sygnał, że bez wydłużenia okresu funkcjonowania stref nie ma co liczyć na reinwestycje  
u ponad połowy obecnych firm w SSE. Obraz  się zmienia, jeśli perspektywa istnienia SSE 
ulega wydłużeniu . 
W  takiej sytuacji aż ponad 81% inwestorów deklaruje chęć ponownej inwestycji w Polsce . 
Problem ten dotyczy także Specjalnej Strefy Ekonomicznej w  Starachowicach. Została ona  
powołana do życia Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 9 września 1997r.  
i funkcjonować będzie do 31 grudnia 2020 r. Powierzchnia starachowickiej strefy wynosi 
612,90 ha i obejmuje grunty położone na terenie miejscowości: Województwo 
świętokrzyskie: podstrefa Starachowice – 168,34 ha, podstrefa Ostrowiec Św. – 78,41 ha; 
podstrefa Skarżysko Kam – 9,69 ha, podstrefa Końskie – 62,60 ha, podstrefa Suchedniów – 
6,65 ha, podstrefa Morawica – 80,36 ha, podstrefa Sędziszów – 17,10 ha podstrefa Stąporków 
– 34,14 ha, podstrefa Kielce 16,89ha. Województwo mazowieckie: podstrefa Szydłowiec – 
9,1 ha, podstrefa Iłża – 9,16 ha. Województwo opolskie Podstrefa Tułowice – 16,72 ha. 
Województwo łódzkie : podstrefa Mniszków – 4,03 ha.  Województwo lubelskie : podstrefa 
Puławy – 99,63 ha. Plan rozwoju strefy starachowickiej ma na celu skupiać na swoim terenie 
firmy działające w przemyśle motoryzacyjnym, metalurgicznym, elektronicznym, mechaniki 
precyzyjnej, materiałów budowlanych i przetwórstwa  drewna. Na terenie strefy swoje 
zakłady ulokowały m.in. firmy: Cersanit, Gerda, MAN Bus sp. z o.o 
W związku z tym, iż obowiązujące obecnie rozporządzenie Rady Ministrów  w sprawie  
(SSE) ustalają  okres ich działania  do 31 grudnia 2020r. celowym jest przedłużenie ich 
funkcjonowania .  Wymaga to nowelizacji poszczególnych rozporządzeń w części dotyczącej 
ich działania. Postuluje się przyjęcie jako zasadę ustalenie okresu działania SSE na czas 
nieoznaczony. 
 

    Przewodniczący Sejmiku 
 

 
                                                                                                                  Tadeusz Kowalczyk 
 




